
 1 

     PROTOKÓŁ  Nr XII/15 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 28 grudnia 2015 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

Przed rozpoczęciem obrad Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił wszystkich o powstanie    

i poinformował, że z głębokim przyjęliśmy wiadomość o śmierci Pana Krzysztofa Sitarza 

Dyrektora Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w Bobolicach. Wszyscy zebrani wyrazili 

żal po stracie tak zacnego człowieka chwilą ciszy.  

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 13 radnych 

(nieobecni: Franciszek Łobocki, Patryk Dzienisiewicz).  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1340  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – bibliotekarz M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla”, 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

• Marianna Przychodni – Prezes RWiK sp. Zoo Białogard,  

• Teresa Saładziaczek – inspektor ds. gospodarki gruntami UM w Bobolicach, 

• Ireneusz Bielecki – inspektor ds. komunalnych i ochrony środowiska UM w Bobolicach, 

• Joanna Moszczyńska – podinspektor ds.. oświaty UM w Bobolicach, 

• Magdalena Pachołek – inspektor ds. gospodarki przestrzennej,   
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Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek 

Golas, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

3. Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach za 2015 rok.  

4. Sprawozdanie Przewodniczącego z działalności Rady Miejskiej w Bobolicach za 2015 rok.  

5. Uchwalenie budżetu Gminy Bobolice na 2016r. 

1) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu na 2016 rok; 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Bobolice na lata 2016-2030; 

3) wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Bobolice na rok 2016;  

4) wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Bobolice na lata 2016-2030, 

5) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bobolice na rok 2016; 

6) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Bobolice na lata 2016-2030;  

6. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2015 rok; 

2) zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bobolice na lata 2015-2030; 

3) ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m³ usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę                        

i zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu miasta i gminy Bobolice;  

    4) przyjęcia aktualizacji „Planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych                        

i kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością – 

Regionalne Wodociągi i Kanalizacja z siedzibą w Białogardzie na obszarze miasta i gminy 

Bobolice na lata 2011—2016” – w zakresie roku 2016;  

    5) udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych: szkół, przedszkoli, zespołów 

wychowania przedszkolnego i punktów przedszkolnych prowadzonych na terenie Gminy 

Bobolice oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania;  

    6) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia między Gminą Bobolice a Powiatem 

Koszalińskim w sprawie przejęcia przez Gminę Bobolice zadania zarządzania drogami 

powiatowymi nr 3571Z i 3580Z w zakresie utrzymania czystości, pielęgnacji zieleni                   

i likwidacji śliskości;  



 3 

7) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

najmu budynku gospodarczego stanowiącego własność Gminy Bobolice;   

8) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice;  

9) przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Bobolice, 

zrealizowanego na podstawie umowy z dn. 23.02.2015r. współfinansowanego ze środków 

Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, nr wniosku: 

2/POIiŚ/9.3/2013/NFOŚiGW/287             (zał. do wglądu w Biurze Rady Miejskiej);      

10) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części Gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębach ewidencyjnych: Dobrociechy, 

Jatynia, Przydargiń i Różany; 

11) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Bobolice na 

rok 2016; 

12) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2016;   

13) zmiany załącznika do Uchwały Nr IV/31/15 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 

stycznia 2015r. w sprawie przyjęcia Programu „Bobolicka Karta Dużej Rodziny”;  

14) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Bobolic;  

15) ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2016;   

7. Trybuna sołecka. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

10. Zakończenie obrad. 

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projekt 

uchwały zmieniający uchwałę  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice jako 16 projekt uchwały. 
 

Radni jednogłośnie 11 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

  

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 13 listopada 2015 roku.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół              

z XI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 13 listopada 2015 roku był wyłożony 



 4 

do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym 

na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował 

przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyj ęty przez radnych 

jednogłośnie 11 głosami „za”.  

 

Obecnych 12 radnych 

 

Ad. 2. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Sprawozdanie przedstawiła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza:  

(ostatnia sesja 13.11.2015 r.) 

Forum Made in Koszalin. 

W dniach 1 - 3 grudnia 2015 r. Centrum Biznesu Fundacji CIP zorganizowało Forum MADE 

IN KOSZALIN, którego ideą jest promowanie patriotyzmu lokalnego, designu oraz firm i 

wydarzeń, z których Koszalin i okolice jest dumny. Podczas Forum w Koszalinie 

zaprezentowane zostały firmy i wydarzenia, a wybitne - te, które w najlepszy sposób promują 

Koszalin zostały nagrodzone LAURAMI MADE IN KOSZALIN 2015. LAURY MADE IN 

KOSZALIN 2015 zostały stworzone przez koszalińskiego artystę Piotra Stramskiego - 

pracownika Instytutu Wzornictwa Politechniki Koszalińskiej i powstały ze szkła                           

z koszalińskiej firmy COMFORT GLASS Romuald Sobieralski. Każdy dzień dotyczył innej 

tematyki. Wraz z Dyrektorem K. Sitarzem uczestniczyłam  w tym wydarzeniu i przy moim 

zaskoczeniu, jako Burmistrz Bobolice zostałam wyróżniona LAUREM MADE IN 

KOSZALIN 2015. Nagroda była podziękowaniem za propagowanie tej idei. Współpraca 

pomiędzy samorządami jest bardzo istotna, stąd Gminie Bobolice zależy na tym, by dobra 

marka Koszalina jako stolicy naszego regionu była rozpoznawalna poza granicami miasta. 

Propagowanie marki MADE IN KOSZALIN i współpraca Gminy Bobolice z Fundacją 

Centrum Innowacji i Przedsiębiorczości w Koszalinie trwa już 5 lat, a zapoczątkowana 

została wraz z nawiązaniem współpracy z panią Agnieszką Jabłońską kierującą Centrum 

Biznesu. Współpraca w zakresie wsparcia przez samorząd bobolickich przedsiębiorców 

realizowana jest w różniej formie. Zaś Centrum Biznesu systematycznie wspiera gminę                   

w organizacji m.in. śniadań biznesowych, czy corocznej Gali Przedsiębiorczości i kontaktów 

z osobami prowadzącymi własne biznesy.  

 

 



 5 

*  Spotkanie z opiekunami Klubów Wolontariatu, akcje charytatywne. 

Mi ędzynarodowy Dzień Wolontariusza. 

3 grudnia 2015 r. odbyło się spotkanie z okazji przypadającego na 5 grudnia 

Międzynarodowego Dnia Wolontariusza. Wolontariusze poświęcają swój czas, 

zaangażowanie i wysiłek, bezinteresownie pomagając innym. Są to wyjątkowi ludzie. 

Odczuwają potrzebę spełniania misji społecznej, jaką jest wolontariat. Jest on doskonałą 

szkołą charakteru dla młodych ludzi. W równym stopniu wzbogaca obie strony - nie tylko 

tego, kto korzysta z pomocy. Uczy życia w zespole, wśród i dla innych. Poświęcając swój 

wolny czas, Wolontariusze dają wszystkim potrzebującym cząstkę samego siebie, a to jest 

największy darem. Wszystkim wolontariuszom życzyła wiele satysfakcji i niesłabnącego 

zapału do dalszego działania, a także nowych pomysłów wspierania potrzebujących, samych 

sukcesów oraz coraz liczniejszych naśladowców. Wraz z Sekretarzem Gminy złożyłam 

życzenia opiekunom Wolontariuszy z gminy Bobolice. Spotkanie to było również okazją do 

przedstawienia teraźniejszych działań woluntarystycznych na terenie gminy. 4 grudnia 

przeprowadzona została dwudniowa Świąteczna Zbiórka Żywności  

w sklepie Biedronka. Zebrana żywności zostanie przeznaczona dla świetlic wiejskich. W 

dniach 11-12 grudnia 2015 roku będzie finał akcji Szlachetna Paczka, do której zgłoszone 

zostały również rodziny z naszej gminy. 

 

Świąteczna zbiórka  żywności. 

Nasza Gmina po raz kolejny przyłączyła się do ogólnopolskiej akcji - Świąteczna Zbiórka 

Żywności 2015. Do akcji zagrzewało Radio Koszalin oraz Pani Renia Pacholczyk, która 

wspierała te działania. Ta zbiórka była wyjątkowa, takiej jeszcze u Nas nie było. Do akcji 

pierwszy raz włączył się Miejsko - Gminny Ośrodek Kultury w Bobolicach wraz ze 

Świetlicami Wiejskimi, które działają na terenie naszej gminy: Dargiń, Głodowa, Gozd, 

Kurowo i Porost. Łącznie został pobity rekord zeszłorocznej akcji - w ciągu dwóch dni - 4 i 5 

grudnia br. zebrano 626,912 kg żywności, która zostanie przeznaczona na przygotowanie 

wigilii sołeckich, paczek dla dzieci i na organizację rożnych spotkań okolicznościowych. 

 

Ogólnopolska akcja „Szlachetna Paczka”. 

W tym roku nasza Gmina przyłączyła się również do tej wspaniałej inicjatywy -                      

5 wolontariuszy z terenu naszej gminy wytypowano i pomogły wraz z Darczyńcami 13 

rodzinom z terenu miasta i gminy Bobolice. Jest to niesamowita akcja, która rodzi nadzieję: 

na pomoc, na zmianę w swoim i czyimś życiu. Finał akcji odbył się w całej Polce w dniach 12 

i 13 grudnia 2015 r. 
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Miejsko – Gminny Ośrodek Kultury w Bobolicach zwraca się z prośbą  

o przekazanie darów na „Wielką aukcję” i „Kiermasz”, które odbędą się  

w dniu 10 stycznia 2016 r. Od Kilku lat Miejsko – Gminny Ośrodek Kultury  

w Bobolicach działa jako samodzielny sztab WOŚP. Z roku na rok wzrasta liczba 

wolontariuszy, ludzi dobrej woli, którzy wspierają swoimi działaniami. Przekazane dary 

zostaną zlicytowane, a pozyskana kwota zostanie przekazana na konto fundacji WOŚP. 

Środki zebrane w czasie „24 Finału Mierzmy Wysoko” przeznaczone są na zakup urządzeń 

medycznych dla oddziałów pediatrycznych oraz dla zapewnienia godnej opieki medycznej 

seniorów. 

W dniu 23 grudnia lokalny artysta pan Patryk Król ze Świelina przekazał na moje ręce swój 

dar - gitarę z przeznaczeniem na WOŚP. Gitara zostanie zlicytowana przez sztab w 

Koszalinie, tym sposobem chcemy też wypromować poza Gmina Bobolice, naszego artystę, 

twórcę wyrobów z metaloplastyki Pana Patryka Króla. Pan P. Król razem z sołtysem sołectwa 

Świelino Panem Tomaszem Lisowskim będą w dniu 10 stycznia 2016 roku tj. w dniu WOŚP 

osobiście uczestniczyć w Koszalinie.  

 

* Otwarcie Izby Bioróżnorodności w Zespole Szkół w Dargini. 

17 grudnia 2015 r. w Zespole Szkół w Dargini odbyło się otwarcia Izby Bioróżnorodności - 

pięknego, wspaniale wyposażonego gabinetu do nauki szeroko rozumianej przyrody                   

i ekologii. Otwarcia dokonali przedstawiciele uczniów wszystkich klas Zespołu Szkół                   

w Dargini. Szkoła w Dargini jest liderem wśród placówek oświatowych w Gminie Bobolice 

w zakresie podejmowania praktycznych działań, czy organizacji konkursów o tematyce 

ekologicznej. Izba powstała w ramach projektu "Ochrona różnorodności biologicznej                       

i ekosystemów na terenie Dorzecza Parsęty poprzez edukację dzieci i młodzieży". Jednym                 

z działań w projekcie było utworzenie Izb Bioróżnorodności w 22 szkołach podstawowych na 

terenie gmin należących do Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty na wzór Izby w Ośrodku 

Edukacji Ekologicznej w Lipiu. Koszt utworzenia takiej izby - to 75 000zł brutto. Powstały 

gabinet stwarza zupełnie nowe możliwości pracy na lekcjach tematycznych. Sala 

bioróżnorodności uatrakcyjni sposób odbioru wiedzy przez uczniów a także ułatwi 

prowadzenie zajęć nauczycielom ze względu na bogato wyposażoną bazę (duża tablica 

multimedialna zintegrowana z rzutnikiem, laptop, gry edukacyjne, itp.). Elementy 

dekoracyjne sali dodatkowo wprowadzają wyjątkowy nastrój, który działa motywująco na 

uczniów. Dyrektor szkoły zaprosił do korzystania z niej także uczniów zaprzyjaźnionych 

szkół oraz instytucji. Utworzenie Izby Bioróżnorodności w Zespole Szkół  

w Darginii było uwieńczeniem wieloletnich działań szkoły na polu ekologii  
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i pozwoli realizować te działania w sposób jeszcze ciekawszy i bardziej atrakcyjny. Projekt 

został dofinansowany ze środków Mechanizmu Finansowego Europejskiego Obszaru 

Gospodarczego 2009-2014 oraz Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Szczecinie. 

 

*Spotkania wigilijne. 

Pani Burmistrz poinformowała, że w okresie świątecznym kierownictwo Urzędu Miasta na 

zaproszenia różnych instytucji uczestniczyły w spotkaniach świątecznych. Pani Burmistrz 

podziękowała serdecznie za zaproszenia. Odbyły się następujące spotkania: 

- w Kole Emerytów i Rencistów w Bobolicach; 

- w Szkole Podstawowej w Drzewianach; 

- w Szkole Podstawowej w Bobolicach; 

- w „Odnowie”; 

- w „Tafli”; 

- w BUTW;  

- w Szkole Podstawowej w Kłaninie; 

- w Gimnazjum w Bobolicach;  

 

* Ubezpieczenie mienia i odpowiedzialności Gminy Bobolice - przetarg. 

Przetarg ogłoszony został w dniu 10.12.2015 r. Termin składania ofert wyznaczono na dzień 

22.12.2015 r. do godz. 11:00. Umowa obowiązywać będzie 3 lata.  W dniu 22.12.2015 r. 

oferty złożyło 6 firm na poszczególne, wybrane przez firmy 3 zadania (części), tj. Część I - 6 

ofert, Część II - 3 oferty, Część III - 1 oferta (OC, komunikacyjne, NW strażaków                          

i inkasentów). Obecnie trwa ocena ofert. Na Część I zostało wystosowane wezwanie do 

firmy, która złożyła najkorzystniejszą ofertę cenową celem wyjaśnienia rażąco niskiej ceny. 

 

*  Zamówienie publiczne do 30 tys. euro - audyt z realizacji budowy nowej strony 

internetowej gminy dostosowanej do potrzeb osób niepełnosprawnych. 

Na poprzedniej sesji informowałam Państwa o przeprowadzeniu procedury przetargowej na 

wybór wykonawcy do wykonania nowej szaty graficznej strony internetowej gminy Bobolice 

- www.bobolice.pl, które pozytywnie zostało zakończone - wyborem wykonawcy. Realizacja 

tego zadania ma nastąpić do końca tego roku. Gmina pozyskała na to zadanie środki 

zewnętrzne z Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji. Kolejnym zadaniem niezbędnym do 

poprawnego wykonania tego zadania zgodnym z wymogami Ministerstwa  jest opracowanie 

audytu sprawdzającego prawidłowość funkcjonowania nowo opracowanej strony 
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internetowej. W dniu 17.11.2015 r. zostały przesłane drogą elektroniczną zaproszenia do 

złożenia oferty wraz z załącznikami do dziesięciu Wykonawców. Termin składania ofert 

upłynął 20.11.2015 r. Wpłynęły 2 oferty. W dniu 23.11.2015 r. dokonano wyboru oferty 

najkorzystniejszej, tj. firmy Akces Lab – Spółdzielnia Socjalna, Al. Waszyngtona 41 lok. 

68, 04 – 015 Warszawa. Umowa z Wykonawcą podpisana została w dniu 24.11.2015 r.  

 

*  Obsługa bankowa budżetu Gminy Bobolice oraz jej jednostek organizacyjnych - 

przetargi. 

Pierwszy przetarg nieograniczony ogłoszony został w dniu 02.12.2015 r. Termin składania 

ofert wyznaczono na dzień 10.12.2015 r. Wpłynęły jedna oferta, tj.: Bałtyckiego Banku 

Spółdzielczego Oddział w Szczecinku, Plac Sowińskiego 2, 78 – 400 Szczecinek. W dniu 

14.12.2015 r. postępowanie to zostało unieważnione z przyczyn określonych w art. 93 ust. 1 

pkt. 4 ustawy Prawo zamówień publicznych. Poszczególne stawki z zakresu rzeczowego 

złożonej oferty Wykonawcy znacznie przewyższają stawki, jakie Zamawiający zamierzał 

przeznaczyć na realizację zamówienia.  

Drugi przetarg nieograniczony ogłoszony został w dniu 17.12.2015 r. Termin składania ofert 

w dniu dzisiejszym, tj. 28.12.2015 r. do godz. 11:00. 

 

*  Aglomeracja.  

W końcówce listopada Gmina Bobolice złożyła do Marszałka Województwa 

Zachodniopomorskiego wniosek o likwidację oraz utworzenie (zmianę) Aglomeracji – 

Bobolice. Aglomeracje (w rozumieniu Prawa wodnego) wyznacza sejmik województwa w 

drodze uchwały po uzgodnieniu z właściwym dyrektorem regionalnego zarządu gospodarki 

wodnej i właściwym regionalnym dyrektorem ochrony środowiska oraz po zasięgnięciu opinii 

zainteresowanych gmin. Aglomeracje o liczbie mieszkańców większej niż 2000 powinny być 

wyposażone w systemy kanalizacji zbiorczej dla ścieków komunalnych i zakończone 

oczyszczalniami ścieków. W związku z podłączeniem nowych miejscowości, tj. m.in. 

Cybulino, Radwanki do oczyszczalni ścieków Bobolice konieczna była zmiana wcześniejszej 

aglomeracji utworzonej w 2008 r. Województwa oraz Gminy zostały zobowiązane na 

podstawie Dyrektywy „ściekowej” 91/271/EWG z dnia 21 maja 1991 r. dotyczącej 

oczyszczania ścieków komunalnych do wykonania w terminie do 30 grudnia 2015 r. do 

wybudowania sieci kanalizacji sanitarnej z podłączeniem do systemu zbiorczego 

(oczyszczalnia ścieków). Planowany termin przyjęcia aglomeracji Bobolice przez Sejmik 

Województwa - styczeń/luty 2016 r. 
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*  Nowe harmonogramy odbioru odpadów komunalnych. 

Od dnia 1 stycznia 2016 r. do dnia 31 grudnia 2016 r. w związku z nowo podpisaną umową 

na odbiór odpadów komunalnych z PGK Koszalin, obowiązywać będą nowe harmonogramy 

odbioru odpadów. Dla części miejscowości gminy odbiór odpadów następował będzie tak jak 

dotychczas w poniedziałki, natomiast dla części miejscowości gminy odbiór odpadów 

następował będzie we wtorki . Harmonogram zostanie dostarczony właścicielom 

nieruchomości przez Firmę PGK Koszalin. Pozostałe warunki odbioru odpadów, tj. m.in. 

częstotliwość odbioru odpadów oraz ogólne zasady odbioru odpadów pozostaną bez zmian. 

Nowe harmonogramy odbioru odpadów dostępne są również na stronie internetowej urzędu: 

www.bobolice.pl, w zakładce ochrona środowiska – harmonogramy odbioru odpadów.  

 

*  Produkty tradycyjne - procedura wpisu na Listę Produktów Tradycyjnych. 

Trwają działania związane z wpisem na Listę Produktów Tradycyjnych następujących 

wyrobów z terenu gminy Bobolice: 

� Chleb Drzewiański, 

� Ser Bałtycki, 

� Chociwlańska galaretka z czarnej porzeczki. 

W chwili obecnej kompletowana jest dokumentacja potwierdzająca 25-letnią tradycję 

wytwarzania produktów, która stanowi załącznik do wniosku. 

Wniosek o wpis na Listę Produktów Tradycyjnych jest składany do Marszałka Województwa 

Zachodniopomorskiego, który po jego weryfikacji przekazuje go celem zaopiniowania do 

Izby Rolniczej. Następnie wniosek kierowany jest do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 

Minister po ponownej weryfikacji wniosku dokonuje wpisu produktu tradycyjnego na Listę 

Produktów Tradycyjnych. Prestiżowa sprawa dla Gminy, ze ma własne produkty tradycyjne - 

lokalne oraz dla autorów pomysłodawców/ wytwórców produktu. 

 

*  Wspólne posiedzenie wszystkich Komisji Rady. 

W dniu 18 grudnia br. odbyło się wspólne posiedzenie wszystkich Komisji Rady w sprawie 

projektów uchwał budżetowych na 2016 r. Wspólnie omawialiśmy i analizowaliśmy 

proponowane na rok 2016 r. założenia budżetu i wieloletniego planu inwestycyjnego oraz 

propozycje uchwał w zakresie wysokości dopłat do ceny 1 m3 wody i ścieków. 

 

*  Kompetencje cyfrowe - ankieta. 

Rozpoczęte zostały działania niezbędne do przygotowania lokalnej diagnozy zasobów w 

zakresie potrzeb naszych mieszkańców na bezpłatne szkolenia - kompetencje cyfrowe. 
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Działanie to jest niezbędnej do podpisania porozumienia oraz złożenia wniosku o 

dofinansowanie projektu na konkurs ogłoszony w ramach Programu Operacyjnego Polska 

Cyfrowa na lata 2014-2020, Działanie 3.1 Działania szkoleniowe na rzecz rozwoju 

kompetencji cyfrowych. Na stronie internetowej gminy, tj. www.bobolice.pl została 

udostępniona do wypełnienia on-line ankieta. Termin wypełnienia ankiety do 31 grudnia 2015 

r.  

 

*Oświetlenie świąteczne. 

Gmina Bobolice w listopadzie 2015 r. podpisała umowy z Energą Oświetlenie na dostawę 

energii i konserwację oświetlenia drogowego. W ramach tych umów Energa                                  

w wynegocjowanych stawkach jednostkowych zobowiązała się do dostawy wraz z montażem 

oświetlenia zimowego (świątecznego) w okresie trwania umów - 3 lata.  

Koszty dostaw, corocznego montażu i demontażu oświetlenia świątecznego oraz 

przechowania i ewentualnych napraw: kwiaty znajdujące się na rondach – cena 29.700,00 zł, 

choinka – rynek 36.900,00 zł, kielichy – rynek 14 355,00 zł. Razem 80 955,00 zł netto. Koszt 

rozłożony na 3 lata. Kwestie montażu i demontażu wykonuje na zlecenie Energii Pan Jan 

Jaszczuk, elektryk z Bobolic. Nie wykonuje tego ZUKiO ponieważ umowa z elektrykiem 

podpisana jest przez Energę.  

 

*  Darmowe porady prawne od 4 stycznia 2016 roku w Bobolicach. 

Gmina Bobolice zawarła  w dniu 15 października 2015  roku z Powiatem Koszalińskim 

porozumienie w sprawie utworzenia na terenie Gminy punktu nieodpłatnej pomocy prawnej, 

którego celem będzie udzielanie porad prawnych w lokalu przy ul. Ratuszowej 1,                         

w poniedziałki w godzinach 8.00-12.00 i środy w godzinach 14.00-18.00. 

Zgodnie z założeniami ustawy z darmowych porad prawnych mogą skorzystać: 

• młodzież do 26-go roku życia, 

• osoby fizyczne, którym w okresie roku poprzedzającego zostało przyznane 

świadczenie z pomocy społecznej na podstawie ustawy  

o pomocy społecznej, 

• osoby, które ukończyły 65 lat, 

• osoby posiadające ważną Kartę Dużej Rodziny, 

• kombatanci, 

• weterani, 

• zagrożeni lub poszkodowani katastrofą naturalną, klęską żywiołową lub 

awarią techniczną. 
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Pomoc prawna będzie polegała na: 

• poinformowaniu osoby uprawnionej o obowiązującym stanie prawnym, 

przysługujących jej uprawnieniach lub spoczywających na niej 

obowiązkach; 

• wskazaniu osobie uprawnionej sposobu rozwiązania dotyczącego jej 

problemu prawnego; 

• pomocy w sporządzeniu wymagającego wiedzy prawniczej projektu pisma 

w zakresie niezbędnym do udzielenia pomocy, z wyłączeniem pism 

procesowych w postępowaniach przygotowawczym lub sądowym i pism w 

postępowaniu sądowo-administracyjnym; 

• sporządzeniu projektu pisma o zwolnienie od kosztów sądowych lub  

o ustanowienie pełnomocnika z urzędu. 

Uprawnieni będą mogli uzyskać informacje w zakresie: 

• prawa pracy, 

• przygotowania do rozpoczęcia działalności gospodarczej, 

• prawa cywilnego, 

• spraw karnych, 

• spraw administracyjnych, 

• ubezpieczenia społecznego, 

• spraw rodzinnych, 

• prawa podatkowego z wyłączeniem spraw podatkowych związanych  

z prowadzeniem działalności gospodarczej.  

Pomoc nie będzie natomiast obejmowała spraw z zakresu prawa celnego, dewizowego, 

handlowego i działalności gospodarczej, z wyjątkiem przygotowywania do jej rozpoczęcia. 

Pani Burmistrz przypomniała również od działających poradach prawnych z ramienia 

Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach. Pani Burmistrz 

poinformowała, że w budynku Starostwa Powiatowego w Koszalinie codziennie będą czynne 

takie porady prawne dla wszystkich mieszkańców powiatu na zasadach jak w Bobolicach.  

 

*  Czekają nas w nowym roku konkursy na dyrektorów MGOK, ZUKiO i kto wie czy nie na 

dyr. MGBP - zależy to od decyzji MKiDN w sprawie zgody na połączenia biblioteki                    

z ośrodkiem kultury. Obecnie czekamy na decyzję, bo jak Państwo pamiętacie procedura               

w tej sprawie została już wszczęta. 

W związku z odwołaniem Dyrektora ZUKiO obecnie pracę bieżącą ZUKiO nadzoruje 

kierownik Pan Michał Pańczyszyn w innych sprawach do dyspozycji jest Pani Burmistrz. 
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Jeżeli chodzi o Dyrektora MGOK to na czas wyłonienia Dyrektora obowiązki pełni Pan 

Sekretarz. Do bierzących spraw jest Pani Joanna Kordek jako główna księgowa.  

 

*  W dniu 9 grudnia 2015 r. odbyło się posiedzenie Zarządu Oddziału Miejsko-Gminnego 

ZOSP RP, trwają przygotowania do kampanii sprawozdawczo-wyborczej, było to ostatnie 

spotkanie w mijającej 5 letniej kadencji. 

 

*  Chodnik  I etap Drzewiany, odbiór nastąpił  4 listopada br. Wartość prac brutto 128.098, 

24 zł. Inwestor ZZDW O/ Koszalin. Wykonano 1/3 planowanej długości chodnika;  pozostały 

zakres do wykonania w 2016 roku. 

 

 
Ad. 3. Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Miejskiej                    

w Bobolicach za 2015 rok.  

 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej przedstawiła Przewodnicząca Pani Bożena Aksiutin. 

Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Sprawozdanie Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawiła Pan 

Zdzisław Strzelczak Przewodniczący komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Sprawozdanie Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiała Pani Zofia Kęcel 

Przewodnicząca. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Sprawozdanie Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił w 

zastępstwie Przewodniczący Komisji Pan Michał Andrzejak. Informacja stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Sprawozdanie Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i Porządku Publicznego 

przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani Justyna Terlecka. Sprawozdanie stanowi 

załącznik do protokołu.   

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15-sto minutową przerwę. 
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Ad. 4. Sprawozdanie Przewodniczącego z działalności Rady Miejskiej                

w Bobolicach za 2015 rok.  

 

„SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNO ŚCI RADY MIEJSKIEJ ZA 2014 i 2015 ROK. 

Wysoka Rado ! 

Pani Burmistrz ! 

Szanowni Goście ! 

Dzisiejsza sesja Rady Miejskiej jest ostatnią odbywającą się w roku 2015. Dzisiaj 

dokonujemy podsumowania ponad rocznego okresu wspólnej pracy oraz osiągniętych w tym 

czasie wyników. Jest to też czas refleksji nad tym, czego nie udało się zrobić, a także 

wyciągnięcia właściwych wniosków na przyszłość.  

Rada Miejska po wyborach, które odbyły się 16 listopada 2014 roku rozpoczęła pracę na I 

sesji w dniu 1 grudnia 2014 roku. Decyzją wyborców Burmistrzem Gminy Bobolice została 

po raz drugi, w pierwszej turze wyborów w dniu 16 listopada 2014 roku Pani Mieczysława 

Brzoza. Przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni oraz Pani Burmistrz złożyli 

ślubowanie wg roty. Żywię przekonanie, że wszyscy radni ślubowania dotrzymają. 

Przewodniczącym Rady został jednogłośnie wybrany w głosowaniu tajnym Pan Marek Golas 

na I sesji w dniu 1 grudnia 2014 roku. Również w tym dniu Wiceprzewodniczącym Rady 

Miejskiej został Pan Ireneusz Bednarczyk. 

 Na sesji tej powołane zostały również Komisje Rady Miejskiej w Bobolicach, a 

mianowicie: 

1. Komisja Rewizyjna. 

2. Komisja Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju. 

3. Komisja ds. Oświaty, Kultury i Sportu. 

4. Komisja ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

5. Komisja ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i Porządku Publicznego.  

Na III sesji Rady Miejskiej w dniu 29 grudnia 2014 roku podjęliśmy uchwałę o wygaśnięciu 

mandatu radnego Gminy Bobolice Tomasza Demczura wskutek pisemnego zrzeczenia się 

mandatu oraz niezłożenia ślubowania. Tym samym w dniu 30 kwietnia 2015 roku podczas 

sesji nastąpiło uzupełnienie składu osobowego Komisji Rewizyjnej o radnego Aleksandra 

Maksymiuka, który po wygranych wyborach uzupełniających złożył ślubowanie radnego.  

 Rada i jej komisje wypełniały swoje bieżące zadania ustawowe i statutowe związane  

z przyjętym planem pracy oraz wynikające z funkcji kontrolnej. Na potwierdzenie czego 

znajdują się protokoły z posiedzeń oraz przeprowadzonych kontroli. Plany pracy 
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poszczególnych komisji rady przyjęte zostały w styczniu 2015 roku, co stworzyło spójność z 

ogólnym planem pracy Rady Miejskiej.  

 W obradach Rady uczestniczyli: Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza, zastępca 

Burmistrza Grażyna Wiater, Pani Skarbnik Beata Sempołowicz, Pan Sekretarz Krzysztof 

Dziadul, Radni Rady Powiatu, sołtysi naszej Gminy, pracownicy Urzędu związani z tematyką 

spraw omawianych w trakcie posiedzeń Rady, kierownicy i dyrektorzy  jednostek 

organizacyjnych gminy i inni zapraszani goście. W obecnej kadencji nie było większych 

problemów z frekwencją radnych podczas odbywania obrad sesji.  

 Rada Miejska obradowała łącznie z dzisiejszą na 12 sesjach, podejmując 99 uchwał. 

Sprawami, którymi zajmowała się Rada Miejska wynikały z jej kompetencji i właściwości 

określonych ustawami i są to kompetencje stanowiące i kontrolne.   

W okresie sprawozdawczym do Biura Rady wpłynęły 2 skargi, które zostały 

skierowane do rozpatrzenia przez Komisję Rewizyjną. Radni aktywnie uczestniczyli w 

pracach Rady, biorąc udział zarówno w posiedzeniach stałych komisji jak i sesjach. Brali 

także udział w organizowanych w 2015 roku zebraniach wiejskich, na których wybierani byli 

sołtysi naszej Gminy.    

Szanowni Państwo ! 

Jako Przewodniczący starałem się jak najlepiej wywiązywać ze swoich obowiązków, 

sprawnie organizować pracę Rady. Sądzę, że udało się w Radzie pracować w zgodzie i z 

pożytkiem dla mieszkańców Gminy Bobolice. Regularnie z moim zastępcą pełniliśmy dyżury 

dla naszych mieszkańców. Spotkania z wyborcami dają możliwości poznania ich potrzeb i 

problemów z jakimi borykają się na co dzień.  Byłem uczestnikiem wielu spotkań w różnych 

stowarzyszeniach i instytucjach.  

Starałem się sumiennie i należycie wypełniać swoje obowiązki wynikające z ustawy o 

samorządzie gminnym i ze Statutu Gminy. Dlatego też za współpracę wszystkim radnym oraz 

pracownikom Urzędu, jak również gościom zapraszanym składam serdeczne podziękowania, 

życząc dalszych wspólnych sukcesów i wytrwałości na kolejny 2016 rok”.  

 

Ad. 5. Uchwalenie budżetu Gminy Bobolice na 2016 rok.  

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał Uchwałę Nr CXXIII.538.Z.2015 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 25 grudnia 2015 r. w 

sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Bobolice na 

2016 rok.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Bednarczyk odczytał Uchwałę                       

Nr CXXIII.539.Z.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie 

z dnia 25 grudnia 2015 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały           

o wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2016-2030.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji ds. Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju wystąpił z wnioskiem Komisji dotyczącym uchwalenia budżetu Gminy Bobolice na 

rok 2016. Wniosek stanowi załącznik do protokołu.  

Następnie Pan Zdzisław Strzelczak zawnioskował o uchwalenie wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Bobolice na lata 2016-2030. Wniosek stanowi załącznik do protokołu.  

 

Głos zabrała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza: 

„Szanowny Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo ! 

Wzorem lat ubiegłych projekt budżetu  i plan działań Gminy na  nadchodzący nowy 

2016 rok oraz projekt uchwały o wieloletniej prognozie finansowej na lata 2016-2030 został 

przedstawiony  Radzie na wspólnym spotkaniu, w dniu 18 grudnia br. Teraz więc chciałabym 

tylko krótko scharakteryzować główne założenia prezentowanego projektu budżetu. 

Opracowując projekt budżetu na 2016 rok wzięto pod uwagę podstawowe wskaźniki 

zapisane  w ustawie  budżetowej Państwa na 2016 rok i wytycznych Ministra Finansów               

w zakresie:  

1. - średniorocznego wzrostu cen towarów u usług  - w gminie przyjęto na poziomie 1% 

2. - polityki kształtowania się wynagrodzeń - podwyżka na poziomie 2 %  liczona od          

m-ca lipca 2016 roku dla pracowników obsługi i administracji z wyłączeniem 

kierownictwa jednostek, tj. dyrektorów/kierowników i głównych księgowych 

jednostek organizacyjnych gminy; również dla osób zatrudnionych na podstawie 

Karty Nauczyciela rozporządzenie MEN z 11.06.2015r. nie przewiduje podwyżek           

w nowym roku 

3. - minimalnego wynagrodzenia w wysokości 1 850 zł. brutto; 

 

Budżet roku 2016  jest mniejszy w porównaniu do planu na bieżący rok o ok. 

4 200 000 zł. z uwagi na niższe dochody m.in. z tytułu dofinansowań środkami zewnętrznymi 

oraz wpływów z mandatów straży miejskiej. Niższe dochody oznaczają jednocześnie 

mniejsze wydatki na inwestycje i wydatki bieżące. Dlatego w pierwszej kolejności i przede 

wszystkim skupiliśmy się na inwestycjach będących kontynuacją z roku 2015.  
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Rok 2016 jest  pierwszym od kilku lat rokiem bez funduszy zewnętrznych w zakresie 

środków unijnych. Nowa perspektywa unijna na lata 2014-2020 dopiero ruszy w następnym 

roku, w którym to będziemy mogli aplikować o jakieś środki na kolejne lata budżetowe.       

W 2016 roku nie przewiduje się więc do realizacji zadań inwestycyjnych z udziałem środków 

unijnych. Zadania inwestycyjne w 2016 roku finansowane będą więc ze środków własnych 

gminy.  

Biorąc pod uwagę poziom gwarantowanych usług społecznych mieszkańcom gminy oraz 

możliwości finansowe budżetu -  struktura wydatków inwestycyjnych do wydatków 

ogółem stanowi 2,1 % na wartość 695 279 zł. W porównaniu do 2015 roku jest to znaczny 

spadek o 6,7% planu. Zaznaczyć jednak należy, że wydatki na rozwój i poprawę 

infrastruktury komunikacyjnej gminy znajdują się również w wydatkach bieżących na 

remonty dróg, chodników itp. w dziale „transport i łączność” na kwotę  328 800 zł. Łącznie 

na infrastrukturę drogową planuje się przeznaczyć 1,9% wydatków ogółem na kwotę 625 823 

zł. Szczegółowy harmonogram prac na drogach zostanie sporządzony na początku 2016 roku; 

     Nowym obszarem działania gminy od dwóch lat jest utworzenie budżetu 

obywatelskiego na kolejny już rok 2016.  BO  jest naszym innowacyjnym i jak się okazało 

cieszącym się dużym zainteresowaniem przedsięwzięciem. Wartość projektów budżetu 

obywatelskiego to kwota 159 829 zł. Wszystkie zadania stanowią wydatki inwestycyjne, tj.: 

Miejsce wspólnych spotkań w Dobrociechach, Łozickie eldorado –plac zabaw w Łozicach 

Cegielni, Remont chodnika ul. Kochanowskiego, Sołectwa w sieci Krępa, Dargiń, Głodowa, 

Chmielno, Porost, Kłanino, Gozd i Kurowo.  

 

Autorom projektów jeszcze raz serdecznie gratuluję. 

 

Nowym i pierwszym etapem zadań inwestycyjnych jest Przygotowanie terenów 

inwestycyjnych i utworzenie podstrefy Specjalnej Słupskiej Strefy Ekonomicznej                          

w Bobolicach. W ramach pierwszych działań planujemy m.in. opracowanie planu 

zagospodarowania przestrzennego, oznakowanie i promocja terenów. W perspektywie 

kolejnych latach będziemy strać się o dofinansowanie budowy ze środków UE.  

 

W ramach budżetu na 2016 rok zaplanowano również jak w poprzednich latach dotacje dla 

jednostek pozabudżetowych w celu aktywizacji lokalnej społeczności w realizację zadań 

gminy: 

1) Spółki wodne          12 000 zł. 

2) Przydomowe studnie         5 000 zł. 
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3) Przydomowe oczyszczalnie      5 000 zł. 

4) Kościoły         5 000 zł. 

5) Stowarzyszenia sportowe       160 000 zł. 

6) Stowarzyszenia kultura       3 000 zł. 

7) Stowarzyszenia pomoc społeczna     2 000 zł. 

( aktywizacja osób starszych 2000 zł.)  

8) Stowarzyszenia – zwalczanie Narkomanii      4 000 zł. 

9) Stowarzyszenia ochrony zdrowia      45 000 zł. 

(SWIS i Klub AA) 

 

Budżet zakłada utrzymanie dotychczasowego zakresu i poziomu usług społecznych 

jakie świadczy Gmina na rzecz naszych mieszkańców czyli oświaty, kultury i sportu oraz 

pomocy społecznej.   

Struktura wydatków na te zadania przedstawia się następująco: 

1) Pomoc społeczna - 6 933 990 zł., co stanowi 20,7% wydatków ogółem, na pomoc 

społeczną wydamy więcej o 681 882 zł., czyli o 4,1% w porównaniu do planu budżetu 

na 2015 rok; do zadań z zakresu pomocy społecznej ze środków budżetu gminy 

dołożymy kwotę 1 910 069 zł. W 2016 roku znacznie wzrosną koszty dotyczące: 

- dopłat umieszczania dzieci w placówkach opiekuńczo-wychowawczych, tu wzrost 

wydatków o 97 541 zł. Wydatkować na ten będziemy kwotę 181 541 zł. 

- dopłat w ramach wspierania rodziny, planujemy kwotę 121 957 zł., tj. wzrost 

wydatków o 34 957 zł.  

- zasiłki i pomoc w naturze (tj. np. umieszczanie osób w DPS, sprawianie pogrzebu 

osobom bezdomnym itp., ośrodki dla bezdomnych), zaplanowaliśmy ze środków 

gminy 272 958 zł., tj. wzrost wydatków o 80 511 zł. 

- dodatki mieszkaniowe – planujemy wydać kwotę 278 000 zł., tj. wzrost o 28 000 zł. 

 Ponadto planujemy kontynuować: 

* program dożywiania dzieci w szkołach wzorem lat ubiegłych. Wartość wkładu 

gminy do programu rządowego i dopłat opieki społecznej stanowi kwotę 100 000 zł. 

Cała wartość zadania w zakresie dożywiania dzieci w szkołach, łącznie z dotacją to 

169 000 zł. 

* pomoc materialną dla dzieci w formie stypendiów socjalnych. Wartość wkładu 

własnego gminy to 32 060 zł. 

* utrzymanie banku żywności w Bobolicach – 6 500 zł. 
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2) Oświata – 11 417 901 zł., co stanowi  34,1% wydatków ogółem, tj. spadek o 317 121 

zł. w porównaniu do planu budżetu na 2015 rok; Do oświaty ze środków budżetu 

gminy dopłacimy 2 788 365 zł. 

3) Kultura i sport – 1 242 806 zł., co stanowi 3,7% wydatków ogółem, tj. spadek o 111 

225 zł. w porównaniu do planu budżetu na 2015 rok;  

Razem na sferę społeczną wydamy w 2016 roku 19 594 697 zł., co stanowi  58,5% 

budżetu gminy, tj. wzrost o 253 536 zł. w porównaniu do  planu na 2015 rok. 

Do kolejnych ważnych zadań gminy należy: 

- bezpieczeństwo publiczne i ochrona ppoż, tj. Ochotnicze Straże Pożarne, Straż Miejska i 

obrona cywilna, na które łącznie planuje się przeznaczyć kwotę 592 599 zł., tj. 1,8% 

wydatków ogółem. 

- zwalczanie bezrobocia - w ramach prac interwencyjnych, publicznych  na kwotę 300 718 zł. 

oraz 66 700 zł. na zorganizowanie prac społecznie użytecznych, co łącznie stanowi wartość 

367 418  (mniej 330 tys. zł. w porównaniu do planu na 2015 rok)., wydatki te stanowią  1,1%  

wydatków ogółem. 

Kolejny rok budżetowy 2016 wymagać będzie od kierowników jednostek dalszego 

zwiększenia efektywności gospodarowania środkami publicznymi, w szczególności                       

w obszarach, które generują najwyższe koszty bieżące oraz przestrzegania zasady 

oszczędności jako uzyskiwania najlepszych efektów z zarządzanymi środkami finansowymi. 

Zauważamy duże zaangażowanie kierowników w dążeniu do racjonalizacji wydatków, za co 

im bardzo dziękuję. Współpraca nasza przynosi wymierne efekty. Możemy, pomimo coraz 

większych zadań i bardziej kosztownych, zadań cedowanych z budżetu państwa na 

samorządy – nadal się rozwijać i świadczyć usługi społeczne dla naszych mieszkańców na 

miarę naszych możliwości – wysokim poziomie.  

 

Zdajemy sobie sprawę, że przecież potrzeb społecznych jest znacznie więcej. Niestety 

wszystko opiera się na dyspozycji środkami finansowymi gminy, czyli osiągniętymi                

z dochodów.  

Budżet na 2016 rok zawiera szereg istotnych dla Gminy i jej mieszkańców zadań. Gmina 

Bobolice należy do gmin wykorzystujących maksymalnie swoje możliwości finansowe.  

Biorąc pod uwagę powyższe uważam,  że przedłożony projekt budżetu spełni oczekiwania 

mieszkańców wobec Burmistrza i Rady. 
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Na zakończenie – życzę w nadchodzącym roku budżetowym Państwu Radnym i sobie 

spokojnej, ale i efektywnej realizacji planowanych zamierzeń ku zadowoleniu i dla dobra 

naszych mieszkańców” 

 

Obecnych 13 radnych (przybył radny Z. Oleksiak) 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę: 

 

1) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bobolice na 2016 rok.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

2) w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bobolice na 

lata 2016-2030 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10-cio minutową przerwę.  

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów             

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

2) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2015-

2030.     

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.   
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Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

3) w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m³ usług zbiorowego zaopatrzenia             

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu miasta i gminy Bobolice.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Krystian Cyrson, pracownik Urzędu Miejskiego 

w Bobolicach. 

 Na podstawie przepisów ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu  

w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U. z 2015 poz. 139 ze zmianami), 

przedsiębiorstwo Regionalne Wodociągi i Kanalizacja Spółka z o.o. w Białogardzie dnia 

22 października 2015 r. złożyło wniosek o zatwierdzenie taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, wraz ze szczegółową kalkulacją cen i stawek 

opłat. Wniosek dotyczy taryfy na okres od dnia 1 stycznia 2016 r. do dnia 31 grudnia 

2016 r. na terenie miasta i gminy Bobolice. 

Wniosek taryfowy Spółka RWiK opracowała zgodnie z ustawowymi zasadami zawartymi w 

Rozporządzeniu Ministra Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006 r. w sprawie określenia taryf, 

wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń na zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków (Dz. U. Nr 127, poz. 886 ). 

Zgodnie z wnioskiem wysokość ceny wody brutto na 2016 rok wyniesie 9,68 złotych za 1 m3 

(spadek o 5,10%, tj. 0,52 zł/m3 w stosunku do 2015 roku). Dopłata z budżetu Gminy do wody 

planowana w uchwale jest w wysokości 2,00 złotych brutto do każdego m3 dla gospodarstwa 

domowego. Przy wprowadzeniu dopłaty gminy cena za 1m3 wody wyniesie 7,68 zł brutto. 

Zgodnie z wnioskiem wysokość ceny ścieków brutto na 2016 rok wyniesie 18,91 złotych 

(wzrost o 2,77 %,tj. 0,52 zł/m3 w stosunku do 2015 roku). Dopłata z budżetu Gminy do 

ścieków planowana w uchwale jest w wysokości 8,69 złotych brutto do każdego m3 dla 

gospodarstwa domowego. Przy wprowadzeniu dopłaty gminy cena za 1m3 ścieków wyniesie 

10,22 zł brutto. 

Łączna dopłata w 2016 roku z budżetu Gminy do wody i ścieków wyniesie 10,69 złotych 

brutto do 1 m3. (0,09 zł/m3  więcej w stosunku do roku 2015 gdzie dopłata wynosiła 10,60 

złotych brutto). 
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Razem cena wody i ścieków dla gospodarstwa domowego w okresie od 1 stycznia 2016 r. do 

dnia 31 grudnia 2016 r. wyniesie 17,90 zł brutto (spadek o 0,56 %, tj. 0,10 zł/m3 w stosunku 

do 2015 roku). 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

4) w sprawie przyjęcia aktualizacji „Planu rozwoju i modernizacji urz ądzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością – Regionalne Wodociągi i Kanalizacja z siedzibą w Białogardzie na 

obszarze miasta i gminy Bobolice na lata 2011-2016” – w zakresie roku 2016.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Krystian Cyrson, pracownik Urzędu Miejskiego 

w Bobolicach. 

Na podstawie art. 21 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 o zbiorowym zaopatrzeniu  

w wodę i odprowadzaniu ścieków (Dz. U. z 2015 poz. 139 ze zmianami), Regionalne 

Wodociągi i Kanalizacja Spółka z o.o. w Białogardzie opracowały „Plan rozwoju 

modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na terenie miasta i gminy Bobolice 

na lata 2011-2016”, który został przyjęty Uchwałą Nr III/22/10 Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 29.12.2010 r. Obowiązująca aktualizacja Planu dotyczy lat 2015 - 2016. 

Aktualizację uzasadnia konieczność: 

 

1. wprowadzenia do planu inwestycyjnego zadania pn.: „Budowa sieci 

wodociągowej  Ubiedrze – Kłanino wraz z wymianą sieci i przyłączy w m. 

Kłanino – projekt + wykonawstwo.” w związku z nieplanowanym przekazaniem 

Spółce RWiK do eksploatacji sieci wodociągowej w miejscowości Kłanino. 

2. zmiany wartości, zakresu robót oraz terminu realizacji inwestycji p.n.: „Budowa 

oczyszczalni ścieków i kanalizacji sanitarnej w m. Ujazd – projekt + 

wykonawstwo” 

3. w wyniku powyższych zmian dostosowanie zadań inwestycyjnych do możliwości 

finansowych Spółki RWiK w Białogardzie. 
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Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Justyna Terlecka zapytała czy zostały ujęte 2 budynki, na które składała wniosek Pani 

radna o podłączenie do oczyszczalni ścieków? 

Odpowiedzi udzieliła Pan Marianna Przychodni Prezes RWiK mówiąc, że obecnie jest 

zawarta umowa na opracowanie projektu technicznego na budowę oczyszczalni ścieków i na 

budowę sieci kanalizacji w miejscowości Ujazd. W zakresie zostały ujęte dodatkowe budynki.  

 

Radny Michał Andrzejak zapytał czy na dzisiejszej sesji będzie przedstawiane sprawozdanie z 

działalności Spółki RWiK ? 

Pani M. Przychodni poinformowała, że jeżeli radni życzą sobie to na którymś posiedzeniu 

Rady jest możliwość przedstawienia takiego sprawozdania.   

Pan M. Andrzejak dodał, że może warto na dzisiejszej sesji wprowadzić ten punkt ponieważ 

radni mają głosować, nad czymś z czym nie zostali zapoznani. Pan radny powiedział, że takie 

jest jego zdanie i ma kilka pytań do Pani Prezes. 

Pani Burmistrz poprosiła o zadawanie pytań do Pani Prezes. 

Radny M. Andrzejak chciałby dowidzieć się jaka jest różnica w zużyciu wody, ile osób 

zostało odciętych od wody i pytań jest wiele więcej co może zająć wiele czasu.  

Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater powiedziała, że analiza zużycia wody jest dokonywana 

na bieżąco od 2006 roku i jest do wglądu. W dokumencie tym pokazany jest stan cen wody, 

planowana sprzedaż w stosunku do planowanego wykonania tej sprzedaży. Jest zrobiona 

analiza sprzedaży wody pod kątem gospodarstw domowych i przedsiębiorców. Głównym 

czynnikiem, który wpływa na to, że ceny wody i ścieków znacznie rosną w ostatnim okresie 

wynika z tego, że spada sprzedaż wody i ścieków – jest to główny czynnik. Największy 

spadek ilości odbiorców i ilości sprzedawanej wody jest od 2011 roku, co ma przełożenie na 

stawki wody w Gminie Bobolice.  

Pan Radny M. Andrzejak wyobrażał sobie, że jak co roku będzie to spotkanie na którym Pani 

Prezes miałaby powiedzieć jak to wszystko wygląda w Spółce.   

Pani Wiceburmistrz poinformowała, że wniosek taryfowy RWiK wpłynął do Biura Rady 22 

października 2015 roku.  

Pan M. Andrzejak powiedział, że wie o tym, ale chciałby aby było omówienie tego wniosku 

ponieważ wniosek zawiera dużo tabelek i ciężko jest się zapoznać z tym dokumentem. 

Pani Wiceburmistrz powiedziała, że na wspólnym posiedzeniu Rady dot. budżetu na 2016 rok 

były omawiane również stawki ceny wody i ścieków.   
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Pan radny powiedział, że nie ma nic do ceny wody i ścieków, zapytał ilu mieszkańców 

zostało odciętych od wody w 2015 roku ? 

Pani Wiceburmistrz powiedziała, że do końca czerwca 2015 roku odcięto 2 rodziny od wody, 

w 2014 – 5 rodzin, w 2013 - 44 rodziny. 

Pani Prezes RWiK Marianna Przychodni powiedziała, że do końca 2015 roku jest ta sama 

ilość odcięć od wody. Jeżeli chodzi o odcięcia wody to jest proces odcięcia, a następnie po 

spłacie należności podłączenia są dokonywane. O takich sytuacjach mówią wytyczne, ustawa.  

W gminie Bobolice na wystawionych zawiadomień o odcięciu wody w 2015 roku na 158 

zawiadomień 104 odbiorców uregulowała należności natychmiast. Z 6 odbiorcami zawarto 

ugody, część spraw kierowanych jest do Sądu. 

Radny Michał Andrzejak powiedział, że w roku 2014 odbyło się spotkanie z Panią Prezes i 

radni zostali poinformowani, że na koniec 2013 roku na koncie RWiK było około 9 mln zł, 

kwota ta miała być zwracana do funduszy europejskich. W przedstawionych tabelkach nie ma 

ujętej tej kwoty, tego zwrotu. 

Pani Prezes powiedziała, że jest to bilans na koniec 2014 roku, pieniądze te RWiK posiada 

jeszcze na koncie ze względu na to, że nie ma zakończenia końcowego tej inwestycji. Jest to 

dotacja, którą RWiK otrzymało z NFOŚ na spłatę tzw. korekty systemowe i rozliczenie 

końcowe projektu. RWiK liczy, że do końca 2015 roku zostanie zamknięty projekt. Jeżeli 

będzie sytuacja, że korekty będą mniejsze to środki, które zostaną na koncie są przeznaczone 

na wcześniejszą spłatę kredytów. Na dzień dzisiejszy nie ma końcowej decyzji i pieniądze 

muszą być zabezpieczone.  

Radny Michał Andrzejak zapytał czy te pieniądze są liczone w skład przychodów czy 

dochodów ? 

Pani Prezes odpowiedziała, że stanowią przychody.  

Pan radny zapytał czy płacony jest od tego podatek ? 

Pani Prezes odpowiedziała, że tak, płacony jest podatek ponieważ takie są przepisy. 

Radny powiedział, że jest przy tej kwocie jest podatek 1,5 mln zł i jest to bardzo duża kwota 

dodatkowo zapłacona.  

Pani Prezes powiedziała, że takie są przepisy i Spółka nie ma wyboru. Dotacja, którą RWiK 

otrzymał od Funduszu Spójności na realizację tej inwestycji w momencie otrzymania nie była 

opodatkowana. Pani Prezes dodała, że generalnie jako RWiK nie nalicza do taryf zysku, 

natomiast przychody pochodzą z dotacji bądź rozliczenia z Funduszu Spójności w taki 

sposób, że przepisy powodują że dotację którą Spółka otrzymała trzeba opodatkować przez 

lata.  
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W imieniu radnego Patryka Dzienisiewicza głos zabrała sołtys sołectwa Gozd Pani Anna 

Kustrzycka- Broda, powiedziała, że w wigilię w miejscowościach Gozd, bobolicki nie było 

wody w związku ze zgłoszeniem awarii nie można było się do nikogo dodzwonić, co robić w 

takiej sytuacji ? 

Pani Prezes jest zdziwiona taką sytuacją, na stronie RWiK są podane numery awaryjne pod 

które należy dzwonić. Pani Prezes powiedziała, że zwróci na to uwagę i podała numer do 

RWiK gdzie można zgłaszać awarie całodobowo 664 421 641.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

5) w sprawie udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych: szkół, przedszkoli, 

zespołów wychowania przedszkolnego i punktów przedszkolnych prowadzonych na 

terenie Gminy Bobolice oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania.    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Joanna Moszczyńska podinspektor ds. oświaty.  

 Konieczność podjęcia nowej uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

przedszkoli, szkół i placówek oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Bobolice przez 

osoby prawne i fizyczne nie zaliczone do sektora finansów publicznych oraz trybu i zakresu 

kontroli ich wykorzystania jest wynikiem nowelizacji ustawy o systemie oświaty.  

Zgodnie  z  art.80 ust.4 i art.90 ust. 4 ustawy o systemie oświaty ustalenie trybu udzielania 

i rozliczania dotacji, podstawy obliczenia dotacji, zakresu danych, jakie mają być zawarte we 

wniosku o udzielenie dotacji oraz trybu i zakresu przeprowadzenia kontroli prawidłowości 

pobierania i wykorzystywania dotacji udzielonej dla szkół i placówek niepublicznych oraz 

publicznych prowadzonych przez inny niż jednostka samorządu terytorialnego organ jest 

zadaniem jednostki samorządu terytorialnego, dotującej tego rodzaju szkoły i placówki. 

W związku z nowelizacją ustawy, zgodnie z art.34 ustawy z dnia 20.02.2015r.  (Dz. U 

z 2015r. poz.357) o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw, 

uchwały organów stanowiących jednostki samorządu terytorialnego, podjęte na podstawie 

art.80 ust 4 i art.90 ust. 4 ustawy o systemie oświaty w brzmieniu obowiązującym przed 

dniem 31.03.2015 roku utracą moc po dniu 31.12.2015 r. Z powyższego wynika, iż 

przedstawiony projekt uchwały jest zasadny. 

  

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

6) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia między gminą Bobolice a 

Powiatem Koszalińskim w sprawie przejęcia przez Gminę Bobolice zadania zarządzania 

drogami powiatowymi nr 3571Z i 3580Z w zakresie utrzymania czystości, pielęgnacji 

zieleni i likwidacji śliskości.   

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Magdalena Pachołek inspektor ds. gospodarki 

przestrzennej.  

Powiatowy Zarząd Dróg w Koszalinie obecnie w swoim zarządzie posiada ponad 470 km 

dróg zlokalizowanych na terenie Powiatu Koszalińskiego. Jest to rozbudowana sieć 

komunikacyjna wymagająca ciągłego kontrolowania stanu nawierzchni jezdni, chodników, 

ścieżek rowerowych, kanalizacji deszczowych w celu zapewnienia bezpieczeństwa 

uczestnikom ruchu drogowego oraz okolicznym mieszkańcom. Powiatowy Zarząd Dróg  

w Koszalinie corocznie zleca usługi utrzymania czystości, pielęgnacji zieleni i likwidacji 

śliskości firmom zewnętrznym.  

Przekazanie zadania w zakresie zarządzania drogami powiatowymi Gminie Bobolice, na 

której terenie są one zlokalizowane pozwoli na bieżące kontrolowanie stanu technicznego 

dróg oraz czystości w pasie drogowym dróg powiatowych, co ułatwi ich stałe utrzymanie 

 w nienagannym stanie w ramach przekazanej dotacji określonej na podstawie długości 

przekazywanych odcinków dróg powiatowych oraz lokalizacji. 

Szczegółowy zakres regulujący warunki realizacji zadań zostanie zawarty  

w porozumieniu pomiędzy Powiatem Koszalińskim a Gminą. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Justyna Terlecka zapytała czy w przypadku pozostałych dróg dzwonić do PZD ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Magdalena Pachołek mówiąc, że porozumienie dotyczy tylko 

zimowego utrzymania chodników, natomiast drogi utrzymuje PZD.   

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   

 

7) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu budynku gospodarczego stanowiącego własność Gminy 

Bobolice.   
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Teresa Saładziaczek inspektor ds. gospodarki 

gruntami.  

Wymieniony w niniejszej uchwale budynek gospodarczy stanowi własność Gminy Bobolice i 

był już przedmiotem umów najmu zawartych z Państwowym Gospodarstwem Leśnym Lasy 

Państwowe, Nadleśnictwem Bobolice z siedzibą przy ulicy Polanowskiej 12 w Bobolicach.  

W chwili obecnej ww nadleśnictwo złożyło wniosek o ponowny jego wynajem uzasadniając 

go tym, że przedmiotowy budynek jest niezbędny do realizacji zadań związanych z 

gospodarką leśną leśnictwa Olkowo. 

Zgodnie z  treścią art. 18 ust.2 pkt 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym uchwała rady jest wymagana również w przypadku, gdy po umowie zawartej 

na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest 

ta sama nieruchomość. 

Natomiast z treści art.37 ust.4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami wynika obowiązek przeprowadzenia przetargu dla zawarcia umowy 

dzierżawy lub najmu na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. 

Przywołany przepis stanowi nadto, że rada może wyrazić zgodę na odstąpienie od 

przetargowego trybu zawarcia przedmiotowej umowy. 

Wobec powyższego Burmistrz Bobolic wnioskuje o wyrażenie zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia kolejnych umów a podjęcie uchwały w 

przedmiotowej sprawie uznać należy za uzasadnione. 

 
 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

8)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Teresa Saładziaczek inspektor ds. gospodarki 

gruntami.  

Wymienione w niniejszej uchwale działki stanowią własność Gminy Bobolice i były już 

przedmiotem umów dzierżawy zawartych na okres 3 lat. Wykorzystywane na cele rolnicze,                      
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składowe oraz umieszczenie reklamy. W chwili obecnej ci sami dotychczasowi dzierżawcy 

złożyli wnioski o ponowne ich wydzierżawienie. 

Zgodnie z  treścią art. 18 ust.2 pkt 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym uchwała rady jest wymagana również w przypadku, gdy po umowie zawartej 

na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest 

ta sama nieruchomość. 

Natomiast z treści art.37 ust.4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami wynika obowiązek przeprowadzenia przetargu dla zawarcia umowy 

dzierżawy lub najmu na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. 

Przywołany przepis stanowi nadto, że rada może wyrazić zgodę na odstąpienie od 

przetargowego trybu zawarcia przedmiotowej umowy. 

Wobec powyższego Burmistrz Bobolic wnioskuje o wyrażenie zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia kolejnych umów a podjęcie uchwały w 

przedmiotowej sprawie uznać należy za uzasadnione. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

9) w sprawie przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Bobolice, 

zrealizowanego na podstawie umowy z dn. 23.02.2015 r.  współfinansowanego ze 

środków Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, nr wniosku: 

2/POIiŚ/9.3/2013/NFOŚiGW/287.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Ireneusz Bielecki inspektor ds. komunalnych              

i ochrony środowiska.    

1. Przedstawienie istniejącego stanu w dziedzinie, która ma być normowana: 

Gmina Bobolice nie posiadała do tej pory dokumentu pn. „Plan gospodarki niskoemisyjnej”. 

2. Wyjaśnienie potrzeb i celu podjęcia uchwały: 

Celem strategicznym realizacji Panu gospodarki niskoemisyjnej dla miasta i gminy Bobolice 

jest redukcja emisji dwutlenku węgla o 20% do 2020 roku w stosunku do przyjętego roku 

bazowego 2010. Redukcja emisji dwutlenku węgla będzie wynikiem zmniejszenia zużycia 

energii finalnej, a także zwiększenia udziału odnawialnych źródeł energii w wytwarzaniu 

energii na terenie Gminy Bobolice. 
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Podstawą dokumentu jest inwentaryzacja emisji dwutlenku węgla w Gminie Bobolice, 

w wyniku której określono zużycie energii w roku 2013. Inwentaryzacja została 

przeprowadzona zgodnie z metodyką zawartą w poradniku „Jak opracować plan działań na 

rzecz zrównoważonej energii (SEAP)”, szczegółowo opisaną w rozdziale 6 przyjmowanego 

dokumentu. Dla roku 2010 została przeprowadzona inwentaryzacja kontrolna, mająca na celu 

monitorowanie osiąganych rezultatów i porównywanie ich z założonym celem redukcji emisji 

dwutlenku węgla. 

Projekt dokumentu był opiniowany przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska 

w Szczecinie i Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Szczecinie pod 

kątem konieczności przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko. 

Państwowy Wojewódzki Inspektor Sanitarny w Szczecinie pismem z dnia 01 grudnia 2015 r. 

oraz Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Szczecinie uzgodnił odstąpienie od 

przeprowadzenia strategicznej oceny 

3. Wykazanie różnic między dotychczasowym a projektowanym stanem prawnym: 

Potrzeba opracowania dokumentu wynika z preferencji w ubieganiu się o dofinansowanie na 

zadania z zakresu ochrony powietrza, efektywności energetycznej i odnawialnych źródeł 

energii. Gminy, które będą posiadały Plan gospodarki niskoemisyjnej, przyjęty uchwałą rady 

gminy, będą mogły ubiegać się o dofinansowanie na zadania z ww. zakresu, m.in. 

termomodernizacji budynków użyteczności publicznej, zastosowanie źródeł wytwarzania 

energii odnawialnej i inne wymienione w dokumencie. O dofinansowanie będą mogły się 

również ubiegać inne podmioty, których inwestycje wpisują się w założenia ogólne PGN. 

4. Charakterystyka przewidywanych skutków społecznych i gospodarczych: 

Dofinansowanie pozyskiwane na realizację inwestycji pozwoli wesprzeć finansowo 

mieszkańców miasta, zamierzających realizować zadania z zakresu ochrony powietrza, 

efektywności energetycznej i odnawialnych źródeł energii. Redukcja emisji gazów 

cieplarnianych oraz zwiększenie udziału energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych 

i redukcja zużycia energii finalnej przez podniesienie efektywności energetycznej przyczyni 

się do poprawy jakości powietrza na terenie miasta. 

5. Skutki finansowe, związane z wejściem w życie uchwały: 

Przyjęcie dokumentu przez Radę Miejską w Bobolicach, pozwoli gminie na ubieganie się 

o środki zewnętrzne na realizację zadań zapisanych w Planie, w szczególności środków 

w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2014-2020, funduszy 

przewidzianych w Regionalnym Programie Operacyjnym Województwa 

Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020, Programu LIFE na lata 2014-2020, środków 
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Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz środków 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie 

Samo podjęcie uchwały nie będzie rodziło skutków finansowych. 

 

Pan Michał Andrzejak w zastępstwie Przewodniczącego Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i 

Ochrony Środowiska przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

10) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części Gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębach 

ewidencyjnych: Dobrociechy, Jatynia, Przydargiń i Różany.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Magdalena Pachołek inspektor ds. gospodarki 

przestrzennej.   

Zgodnie z art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym ustalenie przeznaczenia terenu, rozmieszczenie inwestycji celu publicznego 

oraz określenie sposobów zagospodarowania i warunków zabudowy terenu następuje  

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. Dla obszaru objętego niniejszą 

uchwałą gmina Bobolice nie posiada miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Stanowi to przeszkodę dla właścicieli nieruchomości znajdujących się na tym obszarze  

w zagospodarowywaniu swoich nieruchomości i inwestowaniu. 

Inwestorzy zainteresowani zrealizowaniem na ww. obszarze farmy elektrowni wiatrowych 

wystąpili o sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

obejmujących obszary wykazane w studium jako obszary lokalizacji elektrowni wiatrowych 

na gruntach rolnych z uwzględnieniem granic strefy ochronnej elektrowni wiatrowych. 

Zgodnie z art. 15 ust. 3 pkt 2a ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym  

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego  wyznacza sie granice terenów pod 

budowę urządzeń wytwarzających energię z odnawialnych źródeł energii o mocy 

przekraczającej 100 kW, a także ich stref ochronnych związanych z ograniczeniami  

w zabudowie, zagospodarowaniu i użytkowaniu terenu oraz występowaniem znaczącego 

oddziaływania tych urządzeń na środowisko. 

Sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jest stworzeniem 

możliwości realizacji krajowej i unijnej polityki energetycznej w zakresie rozwoju energii 

odnawialnej. Energetyka wiatrowa jest jedną z najszybciej rozwijających się branż 
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produkujących zieloną energię w krajach Unii Europejskiej. Wstępując do Unii Europejskiej, 

Polska zobowiązała się do inwestycji w odnawialne źródła energii. W 2020 r. udział energii 

elektrycznej ze źródeł odnawialnych w całkowitej konsumpcji energii powinien osiągnąć 22% 

(Dyrektywa 2001/77/EC z dnia 27 września 2001 r. w sprawie promocji energii elektrycznej 

produkowanej ze źródeł odnawialnych na wewnętrznym rynku energii). Polska podjęła 

również inne zobowiązania międzynarodowe, podpisując ramową konwencję Narodów 

Zjednoczonych w sprawie zmian klimatu oraz protokół z Kioto odnoszący się do redukcji 

emisji dwutlenku węgla. Biorąc pod uwagę troskę o środowisko naturalne oraz zobowiązania 

Polski, Minister Gospodarki zobowiązał zakłady energetyczne do zakupu energii ze źródeł 

odnawialnych. Udział energii odnawialnej w całkowitej sprzedaży energii odbiorcom 

finalnym zwiększany jest rokrocznie. Ogromną korzyścią dla środowiska będzie ograniczenie 

emisji do atmosfery zanieczyszczeń, które powstają przy produkcji energii elektrycznej  

w elektrowniach konwencjonalnych. Przewidywana redukcja emisji szkodliwych substancji 

wynosi 850 kg CO2, 2,9 kg SO2, 2,6 kg NOX oraz 55 kg pyłów na każdą wyprodukowaną 

przez farmę 1 MWh energii elektrycznej. 

Obowiązujące studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Bobolice przyjęte uchwałą Nr IX/75/15 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia  

27 sierpnia 2015 r. przewiduje lokalizację na obszarach objętych planem elektrowni 

wiatrowych i ustalenie granic stref ochronnych od elektrowni wiatrowych. Przewiduje się 

zgodność planu miejscowego z ustaleniami studium. 

Niniejsza uchwała stanowi kolejny krok w kształtowaniu polityki przestrzennej gminy 

przyjmując ład przestrzenny i zrównoważony rozwój za podstawę działania. Chcąc w pełni 

uwzględnić potrzebę zachowania ładu przestrzennego, w tym urbanistyki i architektury, 

walory architektoniczne i krajobrazowe i szereg innych w zgodzie z zapotrzebowaniem 

społeczeństwa podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Michał Andrzejak zapytał czy jaki jest to obręb ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Magdalena Pachołek mówiąc, że chodzi o obręb Przydargiń – 

Kolonia.  

Uchwała została podjęta 12 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  

Przewodniczący Rady ogłosił 10-cio minutową przerwę.  
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11) w sprawie uchwalenia gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Bobolice na rok 2016.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

Zgodnie z art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii do zadań 

własnych gminy należy przeciwdziałanie narkomanii, które obejmuje: 

1) zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych i osób 

zagrożonych uzależnieniem; 

2) udzielanie rodzinom, w których występują problemy narkomanii, pomocy psychospołecznej i 

prawnej; 

3) prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz szkoleniowej w zakresie 

rozwiązywania problemów narkomanii, w szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie 

zajęć sportowo-rekreacyjnych dla uczniów, a także działań na rzecz dożywiania dzieci 

uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych i socjoterapeutycznych; 

4) wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych i osób fizycznych, służących 

rozwiązywaniu problemów narkomanii; 

5) pomoc społeczną osobom uzależnionym i rodzinom osób uzależnionych dotkniętym ubóstwem                                     

i wykluczeniem społecznym i integrowanie ze środowiskiem lokalnym tych osób z wykorzystaniem 

pracy socjalnej i kontraktu socjalnego. 

 Zgodnie z art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii Wójt 

(burmistrz, prezydent miasta) w celu realizacji zadań, o których mowa w ust.1, opracowuje projekt 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii, zwanego dalej „Gminnym Programem”, 

uwzględniając zadania określone   w art. 2 ust. 1 pkt 1–3 oraz kierunki działań wynikające                         

z Krajowego Programu. Gminny Program stanowi część gminnej strategii rozwiązywania problemów 

społecznych. 

Zgodnie z art. 10 ust. 3 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii  Gminny 

Program uchwala rada gminy. 

Zgodnie z art. 10 ust. 4 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii Gminny 

Program jest realizowany przez jednostkę wskazaną w tym programie. 

Zgodnie z art. 10 ust. 5 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii w celu realizacji 

zadań, o których mowa w ust. 1, wójt (burmistrz, prezydent miasta) może powołać pełnomocnika.              

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  
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12) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2016.    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

 

Zgodnie z art. 4¹  ust.1 ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w  trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi prowadzenie działań związanych z profilaktyką i 

rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracji społecznej osób uzależnionych od 

alkoholu należy do zadań własnych gmin.  

 W szczególności zadania te obejmują: 

1) zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych 

od alkoholu; 

2) udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy 

psychospołecznej   

i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie; 

3) prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, w szczególności dla 

dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na 

rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-

wychowawczych i socjoterapeutycznych; 

4) wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 

rozwiązywaniu problemów alkoholowych; 

5) podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w art. 13¹ i 15 

ustawy oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela publicznego; 

6) wspieranie zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie centrów 

integracji społecznej. 

 Zgodnie z art. 4¹ ust. 2 ustawy  z  dnia  26  października  1982  roku  o  wychowaniu w  

trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi realizacja zadań, o których mowa w ust. 1, jest prowadzona 

w postaci gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, 

stanowiącego część strategii  rozwiązywania problemów społecznych, uchwalanego corocznie 

przez radę gminy. Program jest realizowany przez ośrodek pomocy społecznej, o którym 

mowa w przepisach o pomocy społecznej lub inną jednostkę wskazaną w programie. W celu 

realizacji programu wójt (burmistrz, prezydent miasta) może powołać pełnomocnika. 
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 Zgodnie z art. 4¹  ust.5  ustawy  z  dnia  26  października  1982  roku  o  wychowaniu 

w trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi zasady wynagradzania członków gminnych komisji 

rozwiązywania problemów alkoholowych określa rada gminy w gminnych programach 

rozwiązywania problemów alkoholowych. 

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

13) w sprawie zmiany załącznika do uchwały nr IV/31/15 Rady Miejksiej w Bobolicach z 

dnia 30 stycznia 2015 r. w sprawie przyjęcia Programu „Bobolicka Karta Dużej 

Rodziny”.   

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach. 

Zmiany wprowadzone rozszerzają katalog przypadków, w których Bobolicka Karta Dużej 

Rodziny podlega zwrotowi oraz  opisania trybu i zasad jej zwrotu.  

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

14) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bobolic.  

Uzasadnienie do projektu uchwały odczytała Pani Bożena Aksiutin Przewodnicząca Komisji 

Rewizyjnej.  

       14.10.2015 r. do Departamentu Administracji Publicznej Ministerstwa Administracji  
i Cyfryzacji wpłynęła skarga Pani (…) i Pana (…) na działalność Burmistrza Bobolic 
dotycząca przyłączenia bieżącej wody w miejscowości Krępa. W związku z tym, że na 
podstawie art. 231 w związku z artykułem 229 pkt 3. ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. 
Kodeksu postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2013 r. poz.267, z późn. zm.) 
wymienionej instytucji  nie przysługują  kompetencje   nadzorcze  w stosunku do organów 
gminy, skarga ta została przekazana do rozpatrzenia przez Radę Miejską w Bobolicach. 
 
Przedmiotową skargę rozpatrywała Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Bobolicach, która 
dokonała szczegółowej analizy przedstawionych zarzutów, o których mowa                            
w przedmiotowym uzasadnieniu i ustaliła następujący stan faktyczny i prawny.  
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Stan faktyczny: 

Komisja  Rewizyjna Rady Miejskiej w Bobolicach na posiedzeniach w dniach              
24.11. 2015 r. i 08.12.2015 r. zapoznała się ze skargą  z dnia 14.10.2015 r., z notatkami 
służbowymi dotyczącymi sprawy podłączenia wody w miejscowości Krępa sporządzonymi 
przez Pana Krystiana Cyrsona -  Inspektora Urzędu Miejskiego w Bobolicach, z ustnymi 
wyjaśnieniami wymienionego Inspektora, z opinią prawną z dnia 03.12.2015 r. radcy 
prawnego, z relacją Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bobolicach po rozmowie ze 
skarżącymi w czasie  lustracji nieruchomości w Krępie - wydała opinię negatywną,  uznała 
skargę Pani (…) i Pana (…)  za bezzasadną.  
 
     Opinię uzasadniono: 
     Problem podłączenia wody do nieruchomości Pani (…) i Pana (…)  
w miejscowości Krępa, dz.194/6 Obręb 0022 Krępa  został   zgłoszony   do  Urzędu  
Miejskiego w Bobolicach 21 i 28.12.2011 r. Od tego czasu sprawa ta jest przedmiotem 
konkretnych przedsięwzięć UM w Bobolicach wymienionych w notatce służbowej z dnia 
29.10.2015 r. i 05.11.2015 r. 
       Przepisy ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu 
ścieków (Dz. U. 2015 poz.139 ustawa z dnia 7 czerwca 2001 r.) określają, że jest to zadanie 
własne gminy, nie precyzują jednak, w jakim terminie gmina powinna zapewnić 
wybudowanie sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. Wskazanie, że jest to zadanie, a nie 
obowiązek uniemożliwia dochodzenie od gminy budowy wodociągów i kanalizacji do 
wszystkich zamieszkałych nieruchomości ze skutkiem natychmiastowym. Gmina wykonuje 
swoje zadania w ramach posiadanych  środków i możliwości, nie ma  zatem  prawnych  
środków,   by  domagać   się  wykonania   sieci wodociągowej  we   wskazanym   miejscu.  
W wieloletnim planie rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych opracowanym na podstawie ekonomicznego uzasadnienia - ze względu na 
ilość osób korzystających z sieci wodociągowej oraz czy będzie ona służyła tylko celom 
prywatnym czy również na działalność gospodarczą - nie przewiduje się budowy wodociągu 
do nieruchomości Państwa (…) i Państwa (…). Z wyjaśnień udzielonych przez Pracownika 
Pana Krystiana Cyrsona wynika, że  nieruchomości te są położone od wodociągu gminnego 
stosunkowo daleko – około 500 m, środki finansowe posiadane przez gminę i spółkę RWiK  
w Białogardzie (obsługującą zadanie dostarczania wody w gminie Bobolice) nie pozwalają na 
ich podłączenie w najbliższym planowanym czasie. Zarzut skarżących, że Gmina Bobolice 
sfinansowała podłączenie wodociągu do innej nieruchomości, jest niedoprecyzowany, nie 
podano jej lokalizacji,  więc trudno się Komisji Rewizyjnej do niego odnieść i ocenić  
zasadność skargi w tym zakresie.  
      Burmistrz Bobolic nie pozostawił  z problemem braku wody skarżących samym sobie. 
Podjął wiele decyzji mających pomóc im w tej sytuacji. Świadczy o tym historia 
korespondencji służbowej pomiędzy UM w Bobolicach i skarżącymi.  Przeprowadzono kilka 
rozmów mających na celu określone uzgodnienia. Pierwszą z nich był dowóz wody 
beczkowozem przez OSP w Kłaninie. To rozwiązanie po otrzymaniu faktury za koszty samej 
wody (koszty dowozu pokryła Gmina) zostało odrzucone przez skarżących, którzy odmówili 
też uregulowania płatności. Kolejne działania Gminy doprowadziły do podpisania umowy           
z Panią (…)  na dofinansowanie  budowy indywidualnego ujęcia wody na głębokość                     
8 metrów. Skarżący Pan (…) zrezygnował z tej formy pomocy Gminy. Wartość inwestycji to 
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4800,00 zł, z tego wkład własny Pani (…) to 2000,00, a dofinansowanie Gminy 2800,00.  
Propozycja odwiertu studni na głębokość 30 m, co prawdopodobnie rozwiązałoby problem 
dostępu do wody w sposób ciągły, z uwagi na brak środków finansowych osoby wnioskującej 
została odrzucona. Budowę studni na głębokość 8 m  zakończono w listopadzie 2012 r.                 
W związku z wyschnięciem studni z przyczyn bliżej nieznanych Pani (…) wystosowała 
09.09.2014 r. prośbę do Burmistrz Bobolic o dofinansowanie pogłębienia studni. Opinia 
prawna z dnia 03.12.2015 r. wskazuje, że na podstawie uchwały Rady Miejskiej                            
w Bobolicach z dnia 27 września 2012 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji 
celowej z budżetu gminy na dofinansowanie inwestycji na terenie gminy Bobolice w zakresie 
ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz na podstawie umowy zawartej między Gminą 
Bobolice a Panią (…), dotacja udzielana jest jednorazowo  i przed upływem pięciu lat zadanie 
nie może być przez Gminę ponownie dotowane. Odpowiedź odmowna udzielona Pani (…) 
przez Burmistrz Bobolic była więc prawnie uzasadniona. Jednocześnie Gmina Bobolice 
wskazała punkt poboru wody lub możliwości dowożenia wody beczkowozem. Pani (…) nie 
udzieliła odpowiedzi na zaproponowany sposób pomocy przez Gminę. Podkreślić należy, że 
drugi skarżący Pan (…) od momentu zrezygnowania z zadania budowy studni przy 
dofinansowaniu Gminy w listopadzie 2012 r. do dnia 22.10 2015 r. następującego po dniu 
złożenia rozpatrywanej skargi nie zgłaszał problemu braku wody. Pan (…) może wnioskować 
o dofinansowanie indywidualnego ujęcia wody, gdyż z takiej dotacji celowej nie korzystał do 
tej pory. Budowa wspólnej studni na potrzeby nieruchomości Państwa(…) i Państwa (…) 
pozwoliłaby rozwiązać przedstawiony problem, o czym skarżący zostali poinformowani na 
spotkaniu w UM w Bobolicach 05.11.2015 r.     
     Dokładna analiza problemu przedstawionego w piśmie Pani (…) i Pana (…) oraz  
uzyskanych wyjaśnień dotyczących sprawy świadczy o staraniach Burmistrza Bobolic, by 
znaleźć  rozwiązanie uwzględniające również środki finansowe i prawne  możliwości Gminy.    

W związku z przedstawionymi argumentami oddalającymi zarzuty dotyczące 
działalności Burmistrza Bobolic Komisja Rewizyjna jednomyślnie uznała skargę Pani (…)            
i Pana (…) za bezzasadną. 
 
Opinia Komisji na temat zasadności skargi jest negatywna.   
 
Stan prawny: 
Zgodnie z art. 227 Kodeksu Postępowania Administracyjnego (Dz. U. z 2013 r., poz. 267, z 
późn. zm.) przedmiotem skargi może być w szczególności zaniedbanie lub nienależyte 
wykonywanie zadań przez właściwe organy albo przez ich pracowników, naruszenie 
praworządności lub interesów skarżących, a także przewlekłe lub biurokratyczne załatwianie 
spraw.  
Przeprowadzone w sprawie postępowanie wyjaśniające wykazało, że działalność Burmistrza 
Bobolic nie naruszyła obowiązujących przepisów prawa, tj. w szczególności: 

1. Ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2015 r. poz. 594,  
 1515); 

2. Ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków (Dz. U. z 2015 poz. 139 z późn. zm.); 

3. Uchwały Nr XXI/189/12 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 września 2012 roku 
w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na 
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dofinansowanie inwestycji na terenie Gminy Bobolice w zakresie ochrony środowiska 
i gospodarki wodnej;   

 
 
Pouczenie:  
Zgodnie z art. 239 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku Kodeks Postępowania 
Administracyjnego (Dz. U. z 2013 r., poz. 267, z późn. zm.) w przypadku gdy skarga,                
w wyniku jej rozpatrzenia, uznana została za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano                 
w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności – 
organ właściwy do jej rozpatrzenia może, w odpowiedzi na tę skargę, podtrzymać swoje 
poprzednie stanowisko  z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy – bez zawiadamiania 
skarżącego.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 
15) w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2016.  

 

Plan pracy Rady Miejskiej na 2016 rok odczytał Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

Ireneusz Bednarczyk. 

STYCZEŃ 

1. Sprawozdanie z działalności Muzeum Regionalnego w Bobolicach za 2015 rok.  

MARZEC  

1. Sprawozdanie z realizacji programu pomocy osobom zagrożonym eksmisją              

(M-GOPS, ZUKiO) oraz realizacja programu „Odpracuj swój dług” w 2015 r.  

KWIECIE Ń  

1. Sprawozdanie roczne z prac zespołu do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie 

za 2015 rok oraz realizacja zapisów ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. 

2. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2015 rok. 

MAJ   

1. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2015 rok.  

2. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania           

i obciążania nieruchomości stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania 

na czas nieoznaczony za 2015 rok.   

CZERWIEC  

1. Sprawozdanie z realizacji Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2015 r. 

LIPIEC 

1. Omówienie działań Gminy w zakresie ochrony zabytków – stan faktyczny i potrzeby.  
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WRZESIEŃ  

1. Sprawozdanie  Burmistrza z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2016 roku.  

PAŹDZIERNIK  

1. Omówienie funkcjonowania obiektów sportowo-rekreacyjnych w Bobolicach.  

LISTOPAD 

1. Sprawozdanie z działalności Gminnej Rady Sportu za 2015rok.   

2. Informacja o oświadczeniach majątkowych za 2015 rok. 

GRUDZIEŃ 

1. Budżet gminy na 2017 rok.   

2. Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach za 2016 

rok. 

3. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Bobolicach za 2016 rok. 

 

Uwaga: plan pracy jest otwarty i w miarę potrzeb może ulec zmianie.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

16) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki               

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2015. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

Ad. 7. Trybuna sołecka 

W trybunie głos zabrali: 

1. Wioleta Bawoł sołtys sołectwa Krępa – zgłosiła problem dotyczący wjazdu z Krępy 

drogą brukową na mostek na rzeczce są bardzo duże dziury, nie można przejechać tą 

drogą. Również droga do Zieleniewa jest bardzo zniszczona.  

2. Anna Kustrzycka – Broda  sołtys sołectwa Gozd– zgłosiła, że w miejscowości Gozd 

na poboczu drogi leży nieżywe zwierzę. Pani sołtys zgłosiła sprawę do Urzędu 

Miejskiego, a Urząd odesłał do Straży Miejskiej, a Straż Miejska do ZUKiO, a 

ZUKiO poinformowało, że droga na której leży zwierzę nie należy do Gminy, a to 

zarządca drogi powinien uprzątnąć te zwierzę. Pani sołtys nie wie co zrobić w takiej 

sytuacji. Interwencja była zgłaszana 23.12.2015r., zwierze leży do dnia dzisiejszego. 
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Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że sprawdzi te 

sytuację, dlaczego było odsyłanie Pani sołtys, a nie pomoc w załatwieniu sprawy. Na 

etapie zgłoszenia do Straży Miejskiej powinno to być załatwione. 

3. Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – powiedziała, że niektóre komitety 

zapomniały, że plakaty wyborcze powinny zostać usunięte, pani sołtys rozmawiała            

z radnym powiatowym i tę sprawę zgłosiła. Pani sołtys złożyła podziękowania Pani 

Burmistrz, Wiceburmistrz, Sekretarzowi i Skarbnikowi za współpracę, zrozumienie i 

pomoc. Pani sołtys podziękowała również radnemu Kamilowi Jesionowskiemu za 

sfinansowanie wyjazdu do teatru. Podziękowała także radnemu Jarosławowi 

Bączkowskiemu za podnoszenie spraw w powiecie, a także radnemu gminnemu 

Krzysztofowi Czajkowskiemu w imieniu własnym i swoich mieszkańców.  

 

Ad. 8.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. 9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

 

1. Radna Małgorzata Sikora – zgłosiła problem, że na osiedlu leśnym, naprzeciw 

sklepu Pani Marciniewskiej rosną drzewa, które rozkładają się na ulicę co ogranicza 

widoczność dla kierowców. Problem ten zgłaszała Pani radna ponad 2 miesiące temu 

do ZUKiO, problem był po części załatwiony bo do uzgodnienia pozostał tylko termin, 

ale sprawa dalej nie rusza.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że rośnie tak kosodrzewina, która rośnie 

na gruncie  wspólnoty Las. Pani Burmistrz zdziwiona jest tym, że Gmina ma wycinać 

te krzewy. Każda instytucja odpowiada za swoje nasadzenia, nie można pozwolić na to 

by za wspólnotę wykonywać takie rzeczy. Tematem tym powinna zająć się wspólnota 

Las. Pani Burmistrz powiedziała, że zostanie wystosowane pismo do zarządu 

wspólnoty Las, pismo do wiadomości otrzyma Pani radna. 

Radny Zbigniew Oleksiak powiedział, że samochody uderzały w wystające gałęzie, 

zieleń rozchodzi się na drogę.  

 

2. Radny Zbigniew Oleksiak – powiedział, że lampa przy ul. Świerczewskiego 15 nadal 

nie świeci, czy będą włączone nowe lampy ? 
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Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz mówiąc, że trwa podpisywanie umowy, w                    

systemie zostały zgłoszone nowe punkty, ale nie mamy żadnej możliwości żeby 

wyprzeć jakiś nacisk by przyśpieszyć te sprawy. Obecnie czekamy na zarejestrowanie 

w systemie Energii. Lampy przy ul. Świerczewskiego 15 nie można włączyć, nie 

wynika to z opieszałości Gminy.   

3. Radny Mariusz Walaszczyk – pochwalił się nagrodą, którą otrzymał LKS „Iskra” w 

Kłaninie. LKS w Kłaninie przystąpił do konkursu ogólnopolskiego organizowanego 

przez Ministerstwo Sportu i Turystyki i Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe. LKS 

jako jedyny z województwa zachodniopomorskiego otrzymał nagrodę, na 90 wniosków 

z całej Polski zajęli 7 miejsce, kwota jaka otrzymał Klub wynosi 8 tys. zł. 

4. Radny Zdzisław Kurta – pochwalił się również swoimi osiągnięciami w strzelaniu. 

Pan radny ma swoje osiągnięcia na wszystkich strzeblach, redaktor lokalnej gazety w 

Słupsku osobiście przywiózł gazetę Panu radnemu z artykułem o jego osiągnięciach.  

 

Ad. 10. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


